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Adresat petvcii:

Pan Adam Niedzie/ski 
Minister Zdrowia 

ul. Miodowa 15, 
00-952 Warszawa

Stosownie do art. 63 Konstytucji RP oraz na podstawie ustawy z 11 lipca 2014 r. o 
petycjach (Dz.U. z 2018 r. poz. 870) przedWadamy w interesie publicznym petycj^ w 
przedmiocie:

a) podj^cia dzialah zmierzaj^cych do leczenia hybrydowego w   
 w proporcji 2/3 zasobu tozkowego na leczenie pacjentow z COVID-19, 

natomiast ok.1/3 zasobu fozkowego przeznaczaj^c na leczenie ostrych stanow zdrowia 
bezposrednio zagrazaj^cych zyciu pacjentow niecovidowych
b) zorganizowanie w systemie ochrony zdrowia regionainych osrodkow leczenia w 
warunkach stacjonarnych- osob zakazonych COVID-19 w kazdym wojewodztwie.

Uzasadnienie

Powiatowy Zaklad Opieki Zdrowotnej( w skrocie ,,PZOZ”)   z niewielkimi 
przerwami od pocz^tku epidemii jest ,,covidowy". Mimo to jedynie w 2020r. zmarto 1031 
os6b( bodaj najwi^cej od czasow II Wojny ^wiatowej).  lecznica posiada 
niewykorzystane zasoby sprz^towe i kadrowe{ wg stanu na 10.10.21r. byto 211 
zatrudnionych lekarzy, 391 piel^gniarek, 49 potoznych). Przed epidemiq srednio rocznie 
hospitalizowanych byto ok 37 tys. pacjentow. Obecnie zauwata si^ odptyw lekarzy 
specjalistdw i pacjentow, niegdys przywi^zanych do marki  lecznicy. 
Niezasadne spoiecznie i zdrowotnie jest zagospodarowanie ok. 330 tozek na leczenie 
COVID-19 wykluczaj^c tym dost^p do leczenia szpitalnego w wielu specjalnosciach jak 
kardiologii inwazyjnej, chirurgii ogdinej, neurologii, ortopedii, pediatrii dzieci^cej, ginekologii, 
nefrologii etc. DIatego tez do wnioskodawcow zgtaszaj^ si§ mieszkahcy prosz^c o pomoc I 
InterwencjQ do wtadz publicznych o umozliwtenie leczenia poza zakazeniem na COVID-19 w 

 PZOZ. Co wi^cej, przedstawlony stan narusza art. 68 Konstytucji RP 
mdwi^cy m.in. o zapewnleniu przez wtadze publiczne rownego dost^pu do swiadczeh opieki 
zdrowotnej finansowanych ze srodkowe publicznych.
Wedtug wnioskodawcow racjonalne jest zagospodarowanie wi^kszej ilosci z zasobu 
tozkowego na leczenie COVID-19 , reszt^ przeznaczaj^c na natychmiastow^ hospitalizacj^ 
nagtych stanow zdrowia ratuj^cych zycie ludzkie( nie mylic z hospitalizacj^ planow^, czy 
leczeniem jednego dnia). Drugim argumentem w tym aspekcie petycji jest fakt, ze jak 
poinformowano w dniu 01,12.2021r. na nadzwyczajnej sesji rady powiatu   
jedynie ok. 282 tozka s^ wyposazone w tlenoterapi^ i wentylacjf mechaniczn^( 2r6dto: 

. Pozostata 
ilosc tozek jest prawdopodobnie dysfunkcjonalna jeSli chodzi o leczenie koronawirusa. 
Zachodzi wi^c uzasadniona koniecznos(: pozostawienia kilkudziesi^ciu tdzek na leczenie 
ostrych standw wymagaj^cych zaopatrzenia operacyjnego pacjentow niecovidowych. 
Kolejnym istotnym argumentem obecnej konstelacji jest brak rozwoju i niewykorzystany 
potencjat starachowickiej lecznicy przez to, ze od pocz^tku epidemii PZOZ z matymi 
przerwami jest ..jednoimlenny”. Ze wspomnianej sesji nadzwyczajnej wylania si$ 
dramatyczna konkluzja, ktor^ wyartykutowai starosta  ,ze ,,umieramy jako 
szpital", ,,nie chc^ do nas przychodzic rezydenci .uczyc si?”( w zal. mat. medialny) Wszak 
ludzie umieraj^ nie tylez na koronawirusa, ilez w zdecydowanej mierze na ograniczony 
dost^p do leczenia, gtbwnie szpitalnego.



Organizacja stuzby zdrowia w kierunku uruchomienia w kazdym wojewddztwie 
stacjonamego o^rodka leczenia kononawirusa( w tym tez z powiktaniami) jest podyktowana 
koncentracj^ specjalistdw ( wlrusoiogdw, epidemiologow) i specjalistycznego sprz^tu do 
kierunkowego leczenia( np. ECMO. aparatura do wysokoprzeptywowej terapii tienowej) bez 
uszczerbku dla leczenia innych chorbb na ktbre dziennie umiera w kraju ok. tysiqc os6b. 

  pewne rozwi^zanie zaproponowala w stanowisku z 28.10.2021 r. Rada 
Powiatu( w zal. do petycji).
Panie Ministrze, ujmuj^c aksjologicznie - zdrowie i zycie ludzkie jest pryncypialne. Wi^c dla 

ratowania zycia winno si§ stworzyc opiek^ zdrowotn^ dla wszystkich pacjent6w( a nie tylko 
covidowych), skoncentrowan^ na terenie powiatu w ktorym jest jeden szpital publiczny. Taka 
sytuacja wyst^puje w powiecie .

Natomiast powolanie regionalnych osrodkbw leczenie COVlD-19 w kazdym wojewodztwie 
z pewnosci^ przezwyci^zyloby obecny chaos organizacyjny, jaki spowodowala 
pandemia{zob. Raport Instytutu Jagiellohskiego „Jak przygotowad polskq ochrong zdrowia 
na koiejne pandemia"), oraz odciqzytoby publiczne szpitale w tym ,,strefy buforowe”.

W zwi^zku z powyzszym uznajemy petycji za uzasadnionai, proszs|c o udzielnie odpowiedzi 
na adres zamieszczony w zat^czeniu, a takze przestanie odpowiedzi pocztg elektroniczn^ na 
adres;  i 

W zal^czeniu przekazujemy takze nasze dotychczasowe dzialania w niniejszej materii w 
tym wniosek do Rady Powiatu w  z odpowiedzi^, a takze korespondencj^ z 
wojewod^  w przedmiotowej sprawie.

 
    

     
   

Prezes Zarz^du
 

 
  

Zalaczamv:

1. Korespondencja z wojewod^  w przedmiotowej sprawie.
2.0dpowiedt na wniosek w formie stanowiska Rady Powiatu  z 28.10.2021r.
2. informacje medialne z ws stanowiska i rezolucji oraz z sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu 
4. Stan demografii w  za 2020r.( wyci^g z raportu gminy str. 7)


